中华人民共和国工业和信息化部

MINISTRY OF INDUSTRY AND INFORMATION TECHNOLOGY THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA

致: 丽萨-丽·帕科丝塔阁下 爱沙尼亚司法与数字部部长

主题:请就 2027 年世界无线电通信大会在中国上海举办事 予以积极支持

尊敬的丽萨-丽·帕科丝塔阁下:

中方高度重视国际电信联盟在弥合数字鸿沟,推动 ICT 创新发展,促进无线电频谱和卫星轨道资源更加公平、合理、高效、经济开发利用等方面发挥的重要作用,并致力于为全球 ICT 发展作出更多贡献。

在了解到没有成员国正式申办 2027 年世界无线电通信大会 (WRC-27) 及相关会议的情况下,中方于 2024 年向国际电信联盟理事会正式提出举办申请。国际电信联盟于 2025 年 2 月开展的实地考察已经充分证明了上海具备承办WRC-27 的能力。为向各成员国展示中国申办 WRC-27 的诚意,积累承办国际电信联盟无线电通信部门会议的经验,上海近期举办了包括国际电信联盟无线电通信部门 4A/4B/4C工作组会议在内的系列国际会议,优质的参会体验得到了与会代表的充分认可。

上海是中国科技、金融、创新和交通中心,具有完善的会议基础设施和丰富的大型国际会议承办经验。我们有信心为世界各国奉献一届成功的盛会。中国将切实履行申办承诺,为全体会议代表提供完善周到的会议服务,严格遵守国际电信联盟办会要求和相关惯例,为最不发达国家代表参会提供资助,尽最大努力为各方充分参与 WRC-27 及相关会议创造便利条件。

我很荣幸地告知您,国际电信联盟 2025 年理事会在征得大多数成员国同意的前提下,作出在中国上海举办WRC-27 及相关会议的决定。近期,国际电信联盟将就在上海举办WRC-27 及相关会事宜征求成员国意见。希贵国充分考虑中国办会诚意及付出的努力,积极回复国际电信联盟,支持中方举办WRC-27 及相关会议。

中方愿与贵国携手,为弥合数字鸿沟、加强全球普遍连接、促进全球数字治理与合作贡献力量。

顺致崇高敬意!

中华人民共和国

工业和信息化部部长

2025年7月30日

中华人民共和国工业和信息化部

MINISTRY OF INDUSTRY AND INFORMATION TECHNOLOGY THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA

(Translation for reference)

To:

H.E. Ms. Liisa-Ly Pakosta

Minister of Justice and Digital Affairs

Estonia

Subject:

Request for Support for Hosting the World

Radiocommunication Conference 2027 (WRC-27) in

Shanghai, China

July 30, 2025

Your Excellency Ms. Liisa-Ly Pakosta,

China highly values the important role of the ITU in bridging the digital divide, fostering innovations in ICTs and facilitating more equitable, rational, efficient, and economical use of radio spectrum and satellite orbit resources. We are committed to making further contributions to the common development of global ICTs.

Noting the absence of official bids from ITU Member States to host the World Radiocommunication Conference 2027 (WRC-27), China formally extended an invitation to the 2024 Session of ITU Council to host the WRC-27 and its related events. The capability of Shanghai to host WRC-27 has been proven by ITU's on-site assessment carried out in Feburary, 2025. To demonstrate China's commitment in hosting WRC-27 and to gain experience in hosting ITU Radiocommunication Sector (ITU-R) meetings, Shanghai hosted a series of international meetings, including ITU-R Working Parties 4A/4B/4C meetings in April, 2025. The high-quality conference experience was highly recognized by the participants.

Shanghai stands as China's preeminent hub for technology, finance, innovation, and transportation, endowed with world-class conference facilities and rich experiences in hosting high-profile international events. We are fully confident in delivering a landmark conference for the world. In alignment with our bidding commitments, China will provide excellent conference services to all delegates, strictly follow ITU's protocols and best practices in hosting conferences and meetings, offer financial assistance to delegates from least developed countries (LDCs), and spare no effort to facilitate full participation of all stakeholders in WRC-27.

I am honored to inform you that the 2025 Session of ITU Council decided that, subject to the concurrence of the majority of the Member States of the Union, the WRC-27 and its related events would take place in Shanghai, China. The ITU will soon initiate the consultation with Member States regarding the Council decision on the hosting of WRC-27 and its related events in Shanghai. We would be highly grateful if your Administration could kindly reply to the ITU's correspondence at the earliest convenience and lend your kind support for hosting the WRC-27 in Shanghai, China.

China looks forward to strengthening collaboration with your country in bridging the digital divide, enhancing universal and meaningful connectivity, and promoting global digital governance and cooperation.

Respectfully yours,

LI Lecheng Minister of Industry and Information Technology People's Republic of China